

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL

MEDLEM AF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL

Respekt – Ansvarlig – Konkurrence – Fællesskab – Engagement	
<b>Møde om:</b>	Bestyrelsesmøde DBBF
<b>Deltagere:</b>	Michael Bloch, Susanne Fløe, Thomas Frydendal, Jesper Brixen, Rasmus Winkel, Michael Pilož, Ernst Jensen, Carsten Hermansen, Jesper Nielsen,
<b>Undskyldt:</b>	Anker Nyborg Nielsen,
<b>Dato:</b>	30. august 2011, 18-22
<b>Sted:</b>	Odense ungdomshus Nørregade 60



#	Tid	Emne	Underpunkter
1.	18:00-18:15	<b>Gennemgang af opgaver</b>	
2.	18:15-18:45	<b>DBBF strategi</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>• Opsamling – hvor står vi?</li><li>• Fremtid – hvad skal der fokuseres på de kommende år?<ul style="list-style-type: none"><li>○ Frivillighed</li><li>○ Trænere</li><li>○ Turnering</li><li>○ Fællesskab</li><li>○ Klubudvikling</li></ul></li></ul>
3.	18:45-19:15	<b>DIF</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>• DIFS politiske program</li><li>• Samarbejde med DBBF</li><li>• God forretningskik</li><li>• Frivillighedsstrategi</li></ul>
4.	19:15-19:30	<b>DGI</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>• Samarbejde og strategi</li></ul>
5.	19:30-19:45	<b>Pause</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>•</li></ul>
6.	19:45-20:15	<b>Rigsdag</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>• Opsamling rigsdag</li><li>• Evaluering af form</li><li>• Valgforhold til liga</li></ul>
7.	20:15-20:30	<b>Status sekretariat</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>• IT projekt</li><li>• FIBA33</li><li>• Go basket</li><li>• Personale<ul style="list-style-type: none"><li>○ Nyansættelser</li><li>○ Organisation</li></ul></li></ul>
8.	20:30-21:15	<b>Orientering</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>• Udvalg orienterer om relevante emner</li></ul>
9.	21:15-21:30	<b>Andet</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>• Valg af disciplinærudvalg</li><li>• Mødekalender</li><li>• Næste møde</li></ul>

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL

MEDLEM AF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL

Formanden bød velkommen til Susanne Fløe som formand for Klubudviklingsudvalget og overrakte hende DBBF's guldnål.

## Ad.1. Gennemgang af Opgaver

CH fortalte at der sådan set ligger et forslag klar om trænerlicensiering, så det vil blive stillet til næste rigsdag. CH spurgte bestyrelsen om hvor mange forskellige hold det i første omgang skulle omfatte. Han fortalte at det bliver en stor ting der kommer til at påvirke både vores uddannelse og klubberne. Han spurgte om bestyrelsen turde gøre det. Der var enighed om at rigsdagen to år i træk havde givet udtryk for at det var en god ide, og at man skulle prøve det.

CH kommer med et oplæg til næste møde, som bestyrelsen kan diskutere.

JN fortalte at der ikke var så stor aktivitet i børn og unge udvalget, men han ville forsøge at have handlingsplaner for området klar til næste møde. Han mente at udvalgets arbejde hang meget sammen med hvad der ellers blev lavet i de forskellige udvalg, og det var vigtigt at man fik koordineret aktiviteterne. Det blev foreslået at der blev arrangeret et fællesmøde mellem relevante udvalg mindst en gang hvert andet år.

RW fortalte om overvejelser med opgavefordeling mellem udvalgene. Man vil gerne lave en mere struktureret system for hvornår udvalgene mødes, men det kan være svært at holde en stram struktur da udvalgene arbejder meget forskelligt, og med varierende intensitet. CH syntes det var vigtigt at nogle af udvalgene mødes med hinanden. MHB var enig. CH syntes det ville være smart at udvalgene mødes en gang hvert andet år. MHB foreslog at man laver en lidt løsere struktur, men hvor man sørger for at de væsentligste aktiviteter ligger i et fast skema. RW prøver at lave en oversigt over de centrale aktiviteter.

MP foreslog at man skulle overveje om strukturen i forbundet er den rigtige. Nu har man kørt med denne struktur i otte år, så det var ikke noget der hastede, men han mente det var en relevant overvejelse at gøre sig. MHB foreslog at man parkerede en mere detaljeret opgavefordeling til senere, når man har vurderet strukturen. JN syntes det var relevant og han sagde at man skal se strukturen i forhold til strategien, så den kan understøtte den. Man skulle også huske at holde øje med hvordan man sikrede klubbernes interesse bedst muligt. Det er vigtigt at det man tager meget hensyn til den demokratiske repræsentation. EJ var helt enig i overvejelsen omkring evalueringen. RW kommer med et oplæg til debat.

RW fortalte at der i forbindelse med økonomidebatten på rigsdagen er brug for at få et overblik over hvilke informationer det er der skal bruges i denne sæson. Det er vigtigt at der til næste rigsdag er mere detaljeret materiale omkring de økonomiske prioriteringer fra bestyrelsen. SF understregede at evt. nye dimensioner skal sættes ind nu i regnskabet hvis det skal bruges. Hun mente at rækkerne skal være med som dimension. RW mente godt at der kunne skabes et overblik over sidste års aktiviteter ud fra de nuværende informationer.

RW orienterede om at han havde undersøgt om DBBF kan stilles som privilegeret kreditor, hvilket forbundet ikke kan. Dette kan give anledning overvejelser i forhold til konkursreglementet.

AN er ved at se på fordelingen af turneringsgebyrerne. RW fortalte at han vil spørge klubberne om nogle regnskaber for bedre at kunne undersøge hvor stor en del af klubbernes budget turneringsgebyrerne udgør.

TF fortalte at der har tidligere været en del utilfredshed med at der ikke er blevet arrangeret dobbeltkampe når klubberne skulle køre lange afstande, men det skulle nu være på plads.

På rigsdagen blev der opfordret til at Eliteudvalget gjorde mere ud af at synliggøre landsholdenes aktiviteter – det ville EJ tage fat på.

Der var ligeledes blevet opfordret til at lave opdeling af træningen i øst og vest. EJ fortalte at man allerede gør dette en del, men man ville se nærmere på om det kunne gøres bedre.

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL

MEDLEM AF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL

Der var blevet spurgt til Eesas godkendelse som talentskole. EJ fortalte at dette så vidt han vidste næste var på plads.

Det blev foreslået på rigsdagen at der blev lavet en vejledning til nyuddannede b-dommerne så de kunne komme godt i gang. JB fortalte at der allerede findes noget, men at der er ved at blive set på om man kan gøre det bedre.

Et andet foreslag var at DBBF skulle forsøge at koordinere de mange camps der er kommet, og måske forsøge at hæve niveauet. MHB syntes det gav mening. SF fortalte at hun havde talt med en del klubber om dette på netværksmødet og at problemet er at alle campsene har ligget oveni hinanden og der ikke har været så mange deltagere. Succeskriterierne er hvem klubberne kan få som trænere. Man mente ikke at det ville være godt hvis det blev "DBBF – camps". MHB var helt enig i at det er klubberne selv der skal køre det, men at man gerne vil hjælpe med at kvalificere dem. CH mente at DBBF skulle tilbyde en instruktør der kom og instruerede deltagerne. MP mente at opgaven lå et sted mellem BU og TRU. JN/CH vender tilbage med et oplæg til næste bestyrelsesmøde møde.

## 2. Ad DBBF strategi

MHB fortalte at vi nu har arbejdet i to år med en strategi med fokus på flere medlemmer. Hans oplevelse var at budskabet er modtaget og accepteret i en stor del af miljøet. Han mente at vi skulle forsætte med dette og det nu handlede mere om hvordan vi eksekverer på de forskellige dele af strategien.

Som han så det mente han at forbundet kunne have følgende fokusområder

Frivillighed –

Dette skulle der tales om senere, og det er noget som DIF har stor fokus på. Det er DBBF's overbevisning at flere frivillige er den vigtigste forudsætning for at strategien lykkes.

Trænere –

Trænerne er den vigtigste frivillig. Første skridt i at få fokus på denne gruppe har været at få oprettet trænerudvalget, og MHB glædede sig til at se hvad der kommer ud af det.

Turnering –

Hvis vi skal være flere skal vi kunne lave tilbud der giver flere lyst til at spille. Derfor er turneringstilbuddene helt essentielle for strategien.

Fællesskab – Fællesskab relaterer sig både til den generelle følelse af at vi samarbejder i dansk basket, og også at klubberne f.eks. støtter om landsholdene som et fælles projekt.

Klubudvikling –

Velfungerende foreninger er kritiske for at kunne skabe en vækst, så han mener at vi ikke kan have nok fokus på dette område.

EJ spurgte til hvor nye områder som f.eks. FIBA33 passede ind i disse overvejelser. MHB så det som en del af det nye turneringstilbud. JN mente at man skulle fokusere på ungdommen ved at lave de bedst mulige tilbud. Han mente at man skal synliggøre eliten, så man får bredt de læringer ud til alle klubber. Derudover var der motionsdelen som man skulle fokusere på. JN mente at klubberne ikke ser sig selv som en del af at dansk basket skal have flere medlemmer. MP mente at udfordringen med strategien er at vi har valgt et mål som vi ikke har direkte indflydelse på. Han mente at det vigtigste var hele tiden at have kontakt til klubberne for at motivere dem. SF mente også at det var vigtigt at have nogle fornuftige værktøjer, hun mente at det var noget af det vi skal fokusere på. JN spurgte til hvordan vi kan få klubberne til at være en bærende del af strategien. EJ spurgte til hvad klubberne sagde. Der var enighed

om at klubberne primært talte om haltid og for få trænere som de største problemer. MHB mente at DBBF har skabt en stor del af rammerne for at vi kan vokse. Vi har etableret et trænerudvalg, arbejdet med

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL

MEDLEM AF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL

turneringsformer, FIBA33 og nu skal der tales om frivillighed. Han syntes vi gør mange af tingene, men vi kan blive endnu bedre til det. SF mente at vi skal fokusere på de klubber der ligger lidt på kanten af de basketkætte områder.

JN mente der var langt fra målsætningen til at finde ud af hvordan vi gør det i praksis. Han mente vi skal undersøge hvorfor der opstår eller lukker nye klubber. Han mente det var fordi der er for meget administration, og man kunne overveje hvad der kan gøres for at det er lettere administrativt for klubberne.

SF sagde at man skulle overveje hvad man lærte trænerne, for hvis de lærer for mange ambitioner af hinanden, glemmer de at fokusere på bredden. JN mente at det handlede om hvad trænerne lærer på kurserne. MP mente at det er svært for DBBF at påvirke klubberne til at agere anderledes. MHB mente at man godt kan påvirke dem indirekte ved at sætte rammer og italesætte et fælles fokus.

EJ spurgte til at vi er gode nok til at fokusere på forskellige mål, f.eks. har vi materiale til klubberne som de kan give til forældrene?

MP mente at det helt centrale var at skaffe flere trænere og man skulle bruge alle ressourcerne på det.

JN var i bund og grund enig.

MHB ville gerne have en klar melding på om man gerne ville have at vi holdt fast i det nuværende mål.

MP mente at det er svært for DBBF at have en målsætning som man ikke kan påvirke direkte. MHB mente stadig det overordnede mål var godt, men at man skal se på midlerne og kommunikere dem.

CH mente ikke at bestyrelsen har gjort særligt meget selv for at skaffe få flere medlemmer. Han mente at vi burde bruge mere energi på hvad vi konkret skulle gøre, så han var meget enig med MHB.

SF mente at vi skulle bryde det overordnede mål ned i nogle målbare mål.

RW foreslog at man justerede målet til 1.000 flere om året da det var mere konkret. Han mente også at der foregår enorm megen aktivitet i DBBF, men at det måske krævede en bedre kommunikation mellem de aktiviteter bestyrelsen og administration om hvad der foregår.

MP mente at der bliver lavet et enormt godt stykke arbejde af konsulenterne og at klubberne generelt var mere tilfredse end de har været længe.

MHB opsummerede at vi skal forsætte med det samme mål, og arbejde med at videreudvikle de mange ting som der er i gang med. Det er vigtigt at erkende at det tager tid og at man skal have tålmodighed.

MHB mente at der var behov for at han og RW kom med et oplæg til bestyrelsen og kom med nogle konkrete handlingsforslag til bestyrelsen.

## Ad.3 Samarbejde med DIF

MHB orienterede om hvad der foregår i DIF og det nye politiske program. Målet er at blive flere medlemmer inden 2014 hvor pengene til idrætten skal fordeles igen, og hvor det derfor er vigtigt at positionere sig overfor specielt DGI.

Der er tre hovedområder er

- styrkelse af frivilligheden
- Styrke det samfundsmæssige ansvar
- værne om og styrke mangfoldigheden i idrætten

MHB mente at vi som forbund er rigtigt godt med på langt de fleste punkter. Det politiske program har blandt andet afledt at alle forbund skal have en frivillighedsstrategi.

Han fortalte at DIF forsøger at komme lidt tættere i dialog med forbundene. Hvert forbund har en kontaktperson i DIF's bestyrelse, som mødes med forbundene. D.28 september skal vi derfor mødes med Poul Erik Høyer der er vores repræsentant i bestyrelsen og tale om det fremtidige samarbejde.

RW gennemgik den "code of conduct" som DIF kræver at alle forbund tilslutter sig. Der er nogle få mindre punkter hvor DBBF skal lave en justering, men generelt lever vi i meget høj grad op til best practice.

### Frivillighedsstrategi

RW gennemgik hovedpunkterne i udkastet til frivillighedsstrategi og spurgte bestyrelsen hvad holdningen var.

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL

MEDLEM AF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL

JN spurgte om vi som forbund er opmærksomme på om vi tager vores egen medicin. MP var meget enig og spurgte til hvordan vi f.eks. gjorde for vores landsholdstrænere.

EJ sagde at det var vigtigt at få så megen forskningsbaseret viden om frivillighed som muligt, så vi kan arbejde så seriøst med emnet som overhovedet muligt.

JN gentog at det var enormt vigtigt at vi tager os af vores egne frivillige. Det skal være med i strategien.

CH kommenterede at DIF jo har valgt at fokusere på dette netop fordi de også tror på at det giver flere medlemmer, hvilket underbygger vores egne tanker. SF mente at den gamle generation af ildsjæle vil uddø, så der skal gøres noget nu. Hun mente at vi skal have ideerne ind fra klubberne. Hun nævnte som et eksempel muligheden for at få frivillighedsbevis på ungdomsuddannelserne.

RW blev bedt om at formulere forbundets frivillighedsstrategi ud fra de givne synspunkter

## Ad.5. DGI

MHB fortalte at DGI gerne vil intensivere samarbejdet med DBBF og har spurgt om bestyrelsen vil mødes med DGI's landsudvalg. Formålet er at forsøge Der var enighed om at man gerne ville. RW organiserer mødet.

## Ad. 6 Rigsdag

Rw referede til rigsdagsdebatten hvor bestyrelsen var blevet bedt om at evaluere på om rigsdagen havde den rigtige form, og om der var noget der skulle laves om. Han henviste til oplæg med overvejelser omkring dette.

MHB syntes at udfordringen var at sikre demokratiet, samtidigt med at man ønskede at lave mere inspirerende aktiviteter.

MP spurgte hvorfor det var et mål at der skal komme mange på en rigsdag? JN sammenlignede med andre lande der ikke har samme demokrati og involvering. Det tager tid at lave demokrati, men han syntes det var bedre end den meget lukkede model som man f.eks. bruger i FIBA.

MP spurgte om man skulle overveje at fjerne en del af reglerne fra lovene, så de ikke behøvede at blive diskuteret på rigsdagen. RW gjorde opmærksom på at der allerede blev arbejdet lidt med dette. F.eks. havde man i år fjernet udlændingereglerne fordi de ændrer sig hele tiden, og konkursreglerne lå i et reglement fordi de er for komplekse at diskutere på en rigsdag.

SF spurgte om man skulle skille tingene ad, så man havde en dag der handlede om det formelle og en der blev brugt på uddannelse og inspiration. JB mente om man skulle overveje om at dele det inspirationsdelen op i øst og vest

MHB oplevede at folk har en god oplevelse af at tale med folk man ellers ikke har talt med. Specielt havde det stor værdi at sidde sammen fredag aften over en øl og lære hinanden bedre at kende.

SF mente at debataftenen blev pakket for meget ind som et vedhæng på rigsdagen. Hun mente at man skulle vende det om, da det er den anden del der kan gøre en forskel.

RW gennemgik tidsplanen for rigsdag og debataftenen. Ud fra hans vurdering er det svært at effektivisere nogle af punkterne særligt meget hvis de skulle give mening. Så hvis man vil have mere indhold skulle man enten udvide arrangementet med en dag, eller skære radikalt meget væk af den nuværende dagsorden.

JN mente at rigsdagene var blevet mere fordragelige i den tid de har været. MHB konkluderede at det måske er svært at lave grundlæggende om på rigsdagen, men at evt. kunne skille det ad med inspirationsdagen så det var øst og vest.

MP foreslog et lovforberende udvalg måske kunne være med til at kvalificere forslagene og dermed effektivisere processen. RW fortalte at han havde forsøgt dette, men uden særlig succes. Han syntes ikke at statusrapporten skal diskuteres mundligt. EJ kommenterede at demokratiet er besværligt, men det er rigtigt godt som det fungerer idag. JB mente at diskussionerne under udvalgenes rapporter er meget givtige og giver betydeligt mere end en stor del af forslagene. EJ mente at man kunne overveje kun at gøre det hvert andet år. Der var enighed om at beretninger for de udvalg der er på valg debateres. MP overvejede at rigsdagen næsten altid tager den samme tid, så hvis vi lagde en time ind i midten ville de give større effektivitet i slutningen, så det alligevel tager den samme tid.

EJ spurgte om vi er i gang med at ændre noget der fungerer godt.

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL

MEDLEM AF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL

RW spurgte om man ikke skulle spørge deltagerne fra de sidste par års rigsdage. MHB konkluderede at man skal forsøge at effektivisere lidt, men at man skal bevare demokratiet. Så skal man overveje at skille dem ad. MHB spurgte om man skulle vælge at lægge den øst og vest. Man kunne overveje at lægge det sammen med et andet event.

CDL har opfordret bestyrelsen til at se på valgreglerne for ligaen. RW blev bedt om at skrive et oplæg

## **Ad.7 status fra sekretariatet**

### Personale

RW orienterede om to nye ansættelser. Det havde været to meget stærke ansøgerfelter, så han syntes DBBF har fået et par meget kompetente medarbejdere. Thomas Johansen starter som breddekonsulent i stedet for Michael Rønne fra d.6. september. Han overtager som udgangspunkt Michaels opgaver, dog kommer Kasper Mølgaard fremover til at være ansvarlig for den kommunikationsmæssige del, da Thomas største styrke ligger i klubarbejdet og det basketfaglige. På grund af Thomas' store basketfaglighed syntes RW at det var naturligt at han blev tilknyttet til trænerudvalget, men dette skulle lige helt på plads. RW var sikker på at Thomas kommer til at bidrage enormt positivt til forbundet. I eliteafdelingen er det blevet Anja Andersen der starter som elitekoordinator. Anja er u-landsholdstræner og kender hele systemet, samtidigt med at hun er meget stærk administrativ. Jesper Hauge går på halv tid, men det vil give ham større chance for at fokusere på det udviklingsmæssige nu hvor de administrative opgaver der har fyldt det meste af sportschefens hverdag bliver taget væk fra ham. Både Thomas og Anja's stillinger er på 30 timer om ugen. Sekretariatet er nu fremover delt op i tre grupper. Administration/turnering, Elite og Bredde. RW var sikker på at dette ville være med til at styrke effektiviteten og samarbejdet.

### IT system

Derefter gav han en status på IT systemet. Generelt var han godt tilfreds og mente at alt væsentligt nok skulle blive klar til sæsonstart. Det er dog noget der trækker store vekslers på kontoret og da mange af tingene indebærer ændringer af procedurer, kommer der helt sikkert til at være udfordringer rundt omkring. Det gode ved systemet er at der er mange perspektiver i det, og at vi i løbet af nogle år får noget der er langt bedre end det vi har haft indtil nu.

### GO basket

RW fortalte at man havde måtte erkende i sekretariatet at man ikke har ressourcer og evner til at færdiggøre projektet alene. Der er derfor blevet taget kontakt til en journalist med basketbaggrund der skal sørge for den endelige formidling af det faglige materiale. Målsætningen er at have et udkast klar til feedback kort efter nytår.

### FIBA33

Thomas Haaning er nu for alvor i gang med projektet, og har blandt andet fået GAM3 til at oprette den første FIBA33 klub, og dermed skaffet 7-800 nye medlemmer. Generelt er der stor begejstring for konceptet i miljøet, så RW havde en tro på at det kunne blive til noget. Der er en nogle strukturelle udfordringer der skal løses, men indtil videre så det lovende ud.

## **Ad 8. Orientering fra udvalgene.**

### Børn og Unge

JN fortalte at han som repræsentant for BU havde holdt møde med to fra sekretariatet om FIBA33. Han mente der lå meget stort potentiale i det, og glædede sig til at se effekterne af projektet.

### Dommerudvalget

JB fortalte om regler for udstyr for den kommende sæson. FIBA havde sidste år strammet kravene hvilket DU havde forsøgt at efterleve, men det var blevet mødt med stor modstand i klubberne. For denne sæson havde DU besluttet at kravene med sokker og shooting socks skal følge FIBA's regler i de tre bedste rækker, men de andre regler ikke fastholdes. JB spurgte til hvad bestyrelsen syntes skulle være niveauet i de lavere rækker og hvor langt ned skal vi acceptere niveauet i vores sport – hvor skal vi sætte

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL

MEMBER OF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL

underlæggeren? JN mente kun det handlede om der var numre på trøjerne indtil U14, ud over det var alt andet ligegyldigt. JN spurgte til hvad er kravene skulle være til 2DH herrer og om der skal være konsekvenser? I dag skal dommerne indberette hvis nogle kommer med trøjer uden numre på. MP spurgte til om man kunne få et oplæg fra DU. JN ville godt se på hvad han syntes der skulle til i de små årgange.

JB spurgte til sagerne hvor trænerne i CDL udtalte sig om dommerne til medierne. DU ville komme med et oplæg til "code of conduct" til trænere og spillere. MP syntes det var en rigtig god ide, men at man skal have en retssikkerhedsventil så man undgår at folk møder en unfair journalist. RW orienterede om at man faktisk havde talt om det samme på sidste CDL møde.

## Turneringsudvalget

Thomas Frydendal fortalte at TU var spændt på det nye IT system.

## Eliteudvalget

EJ opsummerede på den netop afsluttede landsholdssæson. Ungdomssiden har klaret sig rigtig godt med positiv fremgang, han mente at vi på den nye FIBA rangliste kunne komme helt op omkring nr. 22 hvilket er det højeste vi nogensinde har været. Damerne har gjort en fin figur og er ved at skabe en god kultur. Herreholdet klarede sig desværre ikke så godt til NM, og der skal arbejdes intenst med kultur og målsætninger i den næste periode.

## Ligaudvalget

MP fortalte fra CDL om en generelt diskussion om dommerne udvikling. Han syntes det havde været en konstruktiv debat, hvor klubberne oprigtigt arbejdede for hvordan forholdene kunne forbedres. Derudover er den store opgave at få forhandlet en ny Tv aftale på plads, da den nuværende udløber i denne sæson. CDL har besluttet at tvpenge ikke mere tildeles automatisk ligeligt til klubberne, men det skal man gøre sig fortjent til dem. Dette er netop gjort for at få klubberne til at fokusere på at skabe de bedst mulige rammer for tv. Generelt havde der være en god stemning på mødet med fokus på samarbejde og udvikling.

## Klubudviklingsudvalget

SF fortalte at hun som ny formand i Klubudvikling havde ledt efter medlemmer til udvalget og fået et par tilkendegivelser om deltagelse i KU. MHB foreslog at SF kontaktede Iben Dalum da han mente hun gør et fantastisk stykke arbejde.

## **Ad 9. andet**

RW fortalte at der er investeret i videokonference software, som han håbede at udvalgene får glæde af. Det vil blive implementeret i løbet af efteråret og forhåbentligt gøre det lettere for de travle udvalgsmedlemmer at få holdt møder sammen.

MHB fortalte at han bruger en del tid på FIBA33 og elitekurs. Derudover er han også med i udviklingsudvalget i DIF.

Disciplinærudvalget blev enstemmigt genvalgt, med tak for et super stykke arbejde.

MP foreslog at man lavede en pjece som dommerne kunne give til trænerne når de vil nedlægge en protest så man sikrer at det ikke falder på formalia..

TF fortalte at U20 herrerne syntes det havde været fedt at formanden havde været der og se deres kampe landsholdskamp. Det ville have været endnu bedre hvis han var kommet over og at hilse på holdet TF fortalte også at nogle på holdet havde undret sig over at sportschefen var på ferie når u landsholdene spiller. RW fortalte at vores landsholdsprogram nu er så omfattende at der er aktiviteter hele sommeren. Han mente ikke at forbundet skulle bruge penge på at sportschefen skulle rejse rundt til alle turneringerne. Det ville koste rigtig meget både i fly, hotel og forplejning, plus at det ville trække mange arbejdstimer ud der kan bruges på andet. Desuden mente han det var rimeligt at selv en sportschef også

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL

MEDLEM AF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL

har mulighed for at holde ferie med sin familie. Han var dog enig i at kommunikationen omkring prioriteringerne helt sikkert kunne blive bedre.

JN havde været til NM for ungdom, hvilket igen i år havde været en fantastisk oplevelse. Han syntes virkelig at vi kunne være stolte af vores ungdomslandsholdsprogram. Derimod var kampen mellem herrelandsholdet og Cal berkeley ikke særligt inspirerende.

Formanden takkede for et godt møde.